
1

Susanne Janum

Fra: TMFKP Sekretariat
Emne: svar til Christopher Røhl (B) om Plastikkrus til arrangementer

Fra: Tobias Leth Schmidt 
Sendt: 15. januar 2025 13:54 
Til: Christopher Røhl (Borgerrepræsentationen)  
Emne: Svar til Christopher Røhl vedr. plastikkrus til arrangementer. eDoc-sag 2024-0441565. 
 
Kære Christopher Røhl 
 
På vegne af Lena Kongsbach, vicedirektør i Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed, fremsender jeg svar på dit 
spørgsmål af 20. december 2024 om plastikkrus til arrangementer. Vi beklager, at svaret blev en smule 
forsinket. 
 
Med venlig hilsen  

Tobias Leth Schmidt 
Politisk koordinator 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
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Teknik- og Miljøforvaltningen  

Politikerspørgsmål om plastikkrus til arrangementer 
stillet af Christopher Røhl (B) 

Medlem af Borgerrepræsentationen Christopher Røhl (B) har den 20. 

december 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Teknik- og miljøudvalget vedtog på udvalgsmødet den 25.11.2024 at 

ændre kriteriet for bæredygtighed, så “plastikkrus, der kan nedsmeltes 

og andre løsninger, kan indgå i cirkulære, bæredygtige løsninger.” 

I den forbindelse har jeg følgende spørgsmål: 

1) Vurderer forvaltningen at nedsmeltede plastikkrus, der

genanvendes, er mere eller lige så bæredygtig en løsning som

plastikkrus, der vaskes og genbruges?

2) Vil denne løsning, der anvendes på Smuk Fest blive vurderet

som værende inden for det nye kriterium og dermed give

samme point i bæredygtighed som plastikkrus, der genbruges?

Svar 

Ad 1) 

Teknik- og Miljøforvaltningen fik i april 2023 udarbejdet en 

livscyklusvurdering (LCA) af Force Technology. Vurderingen 

konkluderede, at et genbrugskrus miljømæssigt har tjent sig selv hjem 

efter at være blevet brugt 4-7 gange, afhængigt af de forskellige 

alternativer til affaldsbehandling. Der findes dog producenter på 

markedet, som tilbyder genbrugskrus, der allerede efter to ganges brug 

er mere miljøvenlige end engangskrus. 

EU's Affaldshierarki tilskriver, at genbrug er at foretrække frem for 

genanvendelse. Det udvidede producentansvar vil ligeledes favorisere 

genbrug frem for engangsbrug. 

Bl.a. derfor vurderer Teknik- og Miljøforvaltningen, at genbrug er en 

mere bæredygtig løsning end genanvendelse. 

Ad 2) 
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Ja, løsningen, der blev anvendt på Smuk Fest i 2024, vil være inden for 

det vedtagne bæredygtighedskriterium for Arrangementspuljen, da 

krusene er af en kvalitet, hvor de kan genanvendes i produktionen af 

fødevareemballage, herunder produktion af nye plastkrus. Denne 

løsning vil give det samme antal point som brugen af vaskbare krus.  

Der differentieres dermed ikke mellem løsningerne, trods forvaltningen 

vurderer, at genbrug generelt er en mere bæredygtig løsning end 

genanvendelse. Der kan dog være adfærdsmæssige forhold, der, 

sammen med de konkrete arrangementers karakter, spiller ind i forhold 

til niveauet for bæredygtighed for de forskellige løsninger.  

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

Lena Kongsbach 

Vicedirektør 
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